

Protokoll Arbetsgruppsmöte

Fokus 3 Sjöar



Tid: Tisdag 10 feb 2026 kl 08.30 - 10.30

Plats: Hemvärnsgården i Sövde
Sövdeborgsvägen 30, 275 96 Sövde

Vid protokollet: Isabella Hedbys & Therese Parodi
Ordförande: Therese Parodi

Innan arbetsgruppsmötet sammanställde Johanna Alkan Olsson och Emma Enström resultatet från workshopen med CEC på Lunds Universitet som genomförts på de tre senaste mötena. Resultaten kommer sammanställas i en rapport och presenteras under våren 2026.

Närvarande

Anders Ingvarson	Vice Ordförande Sövde byalag
Andrea Nowag	Kommunekolog Ystad
Annika Håkansson	Sportfiska i Sövdesjön & Destination Snogeholm
Isabella Hedbys	Samordnare Kävlingeåns vattenråd
Lars Olsson	Ersättare Friluftsfrämjandet
Therese Parodi	Samordnare Kävlingeåns vattenråd
Thomas Quist	Ordförande Kävlingeåns vattenråd

Ej närvarande

Emelie Willsäter	Miljöstrateg Sjöbo kommun
Jessica Lerstorp	Sövde byalag miljögrupp
Julius Jarving Ohlsson	Vattenhandläggare Länsstyrelsen Skåne
Roger Lindgren	Ordförande Friluftsfrämjandet
Sara Färilin	Sövde byalag miljögrupp
Emma Enström	Doktorand CEC, Lunds universitet
Johanna Alkan Olsson	Lektor CEC, Lunds universitet

1. Markägardialogen 3 feb 2026

Markägardialogen hölls 3 feb 2026 på Hemvärnsgården i Sövde, och flera från arbetsgruppen närvarade. Totalt kom det 16 personer, och inklusive oss från arbetsgruppen samt föredragshållare så var vi totalt 27 personer.

Arbetsgruppen ansåg att dialogmötet gick bra, det var god stämning och det fanns intresse hos deltagarna. Många av de större markägarna kunde tyvärr inte delta, men Therese ringde runt till några av dem innan själva dialogmötet för att informera om mötet och projektet i sin helhet. Arbetsgruppen anser att vi inte behöver arrangera en till markägardialog inom närtiden, utan att den vi hade fyllde sitt syfte att informera om projektet.

Det är dock prioriterat att vattenrådet kontaktar de större markägarna för att ha enskilda möten med dem för att möta deras vattenbehov och eventuellt hitta samarbeten. Therese och Thomas tar på sig denna uppgift.

2. Samverkansmöten

Biosfärsområdet Storkriket

Den 12 jan 2026 hade Therese möte med anställda på Biosfärsområdet Storkriket för att informera om Fokus 3 Sjöar. De var mycket positivt inställda, och vill ha en representant (Anna-Karin Poussart) med i arbetsgruppen. De skulle vilja samarrangera vårt event med allmänheten 12 sep på Sövde strand, har en idé om en barnaktivitet. De kan även hjälpa oss med marknadsföring och informationsspridning.

Sparbanken Skåne

Den 14 jan 2026 hade Therese möte med Sparbanken Skåne för att presentera projektet Fokus 3 Sjöar samt diskutera möjlig finansiering framåt. De kan finansiera åtgärder i själva genomförandefasen. De kan även finansiera event för allmänheten och gav tips om att söka för 3 event 3 år i rad. Ansökan sker 1-31 mars. Ansökan ska innehålla en tydlig budget separerat på olika aktiviteter, samt delfinansiering.

Region Skåne

Therese har även mailat Region Skåne och informerat om projektet.

3. Övervakningsprogram 3 sjöar - Bilaga 1

Studenter på Lunds universitet, Centrum för miljö-och klimatvetenskap (CEC) har upprättat ett provtagningsprogram för de 3 sjöarna, som de presenterade för arbetsgruppen 23 jan 2026. Hur går vi vidare, vilka provpunkter är relevanta och hur ska vi finansiera dem? Om det ska in i vattenrådets nya recipientkontrollprogram (2027-2030) så är deadline för nya förslag 27 mars 2026.

- En arbetsgrupp bildades med Isabella Hedbys (sammankallande för arbetsgruppsmötena), Andrea Nowag och Jessica Lerstorp som får i uppdrag att tills nästa arbetsgruppsmöte 11 mars inkomma med ett förslag till vilka provpunkter vi bör börja mäta. Provtagningen kan delvis bekostas inom Kävlingeåns vattenråds ordinarie budget för vattenvårdsprogrammet,

men budget bör hållas så snäv som möjligt och vara proportionerlig till vattenrådets övriga recipientkontrollprogram. Arbetsgruppen kan få hjälp av Julia Karlsson på Ekologigruppen, vid förfrågan. Förslaget bör innehålla några ordinarie provpunkter som alltid ska finnas, samt en option ifall vi vill mäta något t.ex under ett år nu i början.

- Johanna Alkan Olsson berättade att hon framgent troligen kan ge oss kontakt med studenter på CEC på Lunds Universitet som ev. kan ta prover åt oss. Isabella tar kontakt med Johanna och frågar när hennes studenter skulle vara redo att ta prover, kan de hjälpa till redan nu?

4. Event för allmänheten

Event för allmänheten är bestämt till lör **12 september**. Eventet kommer äga rum på Sövde badplats och tanken är att detta ska bli en årlig tillställning.

- Therese söker bidrag från Sparbanken Skåne för att finansiera ett årligt event för allmänheten, i 3 år i rad.
- Nästa arbetsgruppsmöte, 11 mars kommer vi fortsätta planeringen av eventet och göra en budget inför ansökan till Sparbanken.
- Alla idéer kring eventet som uppkom på detta möte sammanställs i ett separat dokument som vi går igenom på nästa arbetsgruppsmöte den 11 mars.

5. Övrigt

- En av de större markägarna vill ha ett eget möte med vattenrådet ang eventuella samarbeten gällande vattenvård. Thomas och Therese tar kontakt.

6. Dag och tid för möten under 2026

Förslag att boka kommande möten mer i början eller slutet av arbetsdagen så att de som deltar på frivillig basis kan vara med på mötet först och sen åka till jobbet. Även bra att hålla kortare möten så att man känner att man har tid.

Datum	Tid	Plats
Ons 11 mars 2026	08.30-12.00	Hemvärnsgården Sövde
Ons 15 april 2026	13.00-16.00	Hemvärnsgården Sövde

- **Agenda mötet 11 mars**
 - Förslag från arbetsgruppen gällande övervakningsprogrammet 3 Sjöar presenteras, ang vilka provpunkter vi vill använda.
 - Vi tittar på handlingsplanen där alla olika potentiella åtgärder är listade. Och börjar prioritera, samt bestämmer vem som gör vad.
 - Vi kommer fram till vilka aktiviteter vi vill ha på eventet för allmänheten 12 sep 2026, gör en budget inför ansökan till Sparbanken, samt listar vem som gör vad.

Mötet avslutades